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Energi-, Forsyning og Klimaudvalget har i brev af 5. oktober stillet mig følgende 

spørgsmål 4 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Andreas Steenberg (RV). 

 

Spørgsmål 4 

 

Mener ministeren, at elafgiften er for høj? 

 

Svar 

 

Regeringen mener, at den totale afgiftsbelastning af elforbrug er høj. Regeringen 

foreslår i sin 2025-plan, at PSO-afgiften, der bruges til at finansiere udbygning med 

vedvarende energi, fjernes fra elregningen. Det vil gøre el-anvendelse betydeligt 

mere attraktiv.  

 

Det rette niveau for elafgiften mv. analyseres i Afgifts- og tilskudsanalysen (AT). 

Konklusionerne fra AT-analysen kan forhåbentligt give nogle retningslinjer for en 

bedre indretning af afgifts- og tilskudssystemet på energiområdet.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

Lars Chr. Lilleholt 

 

Ministeren 
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